
P R O T O K Ó Ł  Nr III / 2002 
 

obrad III  sesji Rady Miejskiej  Ostrzeszów 
odbytej w dniu 21 grudnia 2002 roku 

 
Obecnych na sesji 21 Radnych, tj. 100 %. 
W obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście według załączonych list obecności. 
 

Porządek obrad 
 
  1. Otwarcie  i  stwierdzenie  prawomocności  obrad 
  2. Przedstawienie porządku obrad III sesji Rady Miejskiej 
  3. Wybór Sekretarza obrad III sesji Rady Miejskiej 
  4. Podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego w okręgu nr 3  
  5. Złożenie ślubowania przez radnego 
  6. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej 
  7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
      międzysesyjnym 
  8. Sprawozdanie Burmistrza o realizacji zadań w poprzednim okresie, zwłaszcza 
      z wykonania uchwał Rady  
  9. Interpelacje i zapytania radnych  
10. Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
11. Podjęcie uchwał w sprawie:  
      a) wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
      b) powołanie składu osobowego Komisji Budżetu i Przestrzegania Prawa 
      c) powołanie składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa 
      d) powołanie składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 
      e) zmiany w budżecie Miasta i Gminy Ostrzeszów w 2002 roku 
      f) podwyższenia kapitału zakładowego w Zakładzie Energetyki Cieplnej Spółka z ograni- 
          czoną odpowiedzialnością 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji 
13. Sprawy różne i informacje 
14. Zakończenie 
 
Do p-ktu 1-go Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
                         Radny Edward Skrzypek - Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył obrady     
                         III sesji Rady Miejskiej i stwierdzi ł, że sesja jest prawomocna do obradowa-                            
                         nia i podejmowania uchwa ł.                      
                         Powitał przybyłych na obrady gości i radnych Rady Miejskiej.       
 
Do p-ktu 2-go Przyjęcie porządku obrad III sesji Rady Miejskiej       
    Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, który 
                         Radni otrzymali z zaproszeniem na dzisiejsze obrady.  
                         Stanisław Wabnic - Burmistrz zaproponował przyjęcie do porządku obrad                      
                         projektu uchwa ły w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego w Zakła- 
                         dzie Energetyki Cieplnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 
                         Rada Miejska jednog łośnie (17 głosami „za”) przyjęła porządku obrad sesji 
                       projekt uchwa ły w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego w Zakładzie                 
                         Energetyki Cieplnej Spó łka z ograniczoną odpowiedzialnością.                             
 
Do p-ktu 3-go Wybór Sekretarza obrad III sesji Rady Miejskiej 
                         Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Przewodniczący Rady zgłosił, aby                
                         sekretarzem obrad dzisiejszej sesji zosta ła radna Elżbieta Derendal. 
                         Radna Elżbieta Derendal wyraziła zgodę na kandydowanie.  
                         Rada Miejska jednogłośnie (17 głosami „za”) wybrała radną Elżbietę  

 



                         Derendal Sekretarzem obrad III sesji Rady Miejskiej.  
                                                                 
Do p-ktu 4-go Podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego w okręgu 
                         nr 3 
                         Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały. 
                         Uchwała została przez Radę podjęta jednogłośnie (17 głosów „za”). 
                         Uchwała Nr III/17/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 5-go Złożenie ślubowania przez radnego 
                         Przewodniczący Rady odczytał rotę ślubowania. 
                         Zebrani powstali i radny Zygmunt Lizakowski z łożył ślubowanie wypowia- 
                         dając słowo „ślubuję”.  
 
                         Na obrady sesji przybyli radni: Jerzy Koszarny i Adam Zawada.  
 
Do p-ktu 6-go Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej 
                       Radny Adam Bociąga - Sekretarz Obrad II sesji Rady Miejskiej przed-  
                         stawi ł wniosek w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji bez  
                         odczytania. 
                         Wniosek stanowi za łącznik do protokołu. 
                         Ponadto protokół był wyłożony do wglądu Radnych w pokoju nr 25     
                         Urzędu Miasta i Gminy o czym radni zostali zawiadomieni w zapro- 
                         szeniu na obrady dzisiejszej sesji.  
 
                         Obrady sesji opuścił radny Jerzy Koszarny. 
 
                         Rada jednog łośnie (19 głosami „za”) przyjęła wniosek w sprawie przyjęcia 
                         protokołu. 
 
                         Na obrady sesji powróci ł radny Jerzy Koszarny. 
 
Do p-ktu 7-go Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach         
                         podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
                         Powyższą informację złożył Przewodniczący Rady. 
                         Informacja stanowi za łącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 8-go Sprawozdanie Burmistrza o realizacji zadań w poprzednim okresie,                   
                         zwłaszcza z wykonania uchwał Rady  
                       Powyższą informację złożył Przewodniczący Rady. 
                         Informacja stanowi za łącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 9-go Interpelacje i zapytania radnych  
                         Radny Jerzy Koszarny wniós ł o: 
                         - rozważenie wykonania dekoracji świątecznej jednej z ulic miasta zamiast  
                           oświetlenia punktowego na rondach,  
                           - sprawdzenie urządzeń sterujących oświetleniem ulicznym i ujednolicenie godzin   
                           wyłączania i włączania oświetlenia gdyż są one różne w poszczególnych częściach   
                           miasta, 
                        - o wykonanie jezdni na ul. 1Maja (odcinek od ul. Leśnej do ul. Norweskiej).Radny  
                             Henryk Kajser wnosi o ścisłą współpracę Burmistrza z radami jednostek                        
                             pomocniczych (sołectw i dzielnic) oraz organizowanie spotkań i narad przynajmniej  
                          raz na kwartał. 

 



                         Radny Ryszard Szymański na prośbę rodziców dzieci z Gimnazjum nr 2  
                         wnosi o ograniczenie prędkości na ulicy Piastowskiej w okolicy szkoły celem 
                         zwiększenia bezpieczeństwa dzieci przechodzących przez jezdnię. 
                         Radny Marek Pohl zgłosił wniosek mieszkańców bloku socjalnego w Olszynie   
                         o zwiększenie ilości kursów autobusowych w kierunku Ostrzeszowa. 
                         Radny Henryk Mackanić przekazał zapytania na piśmie, które stanowią  
                         załącznik do protokołu. 
                         
Do p-ktu 10-go Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
                           Kazimierz Obsadny - Przewodniczący Rady Dzielnicy nr 4 wniósł  
                           o wyjaśnienie mieszkańcom  kwestie naliczenia podatku od środków  
                           transportowych (szczególnie o dopuszczalnej masie ca łkowitej od 3,5 tony)  
                           oraz znaczną podwyżkę podatku od nieruchomości od gruntu (z 9 do 15  
                           groszy). 
 

                           Na obrady sesji przyby ł radny Karol Pauś , ale  po chwili je opuścił. 
 

                           Radny Jan Góra - Przewodniczący Rady Dzielnicy nr 5 proponuje, aby 
                           sprawę zwiększenia stawki podatku od nieruchomości do 15 groszy wy- 
                           jaśnić mieszkańcom gminy w prasie lokalnej, np. na stronie samorządowej  
                           w „Czasie Ostrzeszowskim”.  
 
                           Andrzej Kużaj - Sołtys wsi Kuźniki wnosi o: 
                           - budowę chodnika wzdłuż drogi nr 11 po prawej stronie od ul. Leśnej  
                             do Kuźnik, 
                           - przedłużenie zakazu wyprzedzania o odcinek od ul. Leśnej do Kuźnik, 
                           - oznakowanie przejścia dla pieszych z ul. Leśnej na ul. Wierzbową. 
     
Do p-ktu 11-go Podjęcie uchwał w sprawie:  
                           a) wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
                               Radny Jan Góra - członek Komisji Rewizyjnej zgłosił kandydaturę radnego  
                               Marka Pohla na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
                               Radny Marek Pohl wyrazi ł zgodę na kandydowanie. 
                               Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) w głosowaniu jawnym wybrała 
                               radnego Marka Pohla - Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej. 
                               Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie                            
                               wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (20 głosów „za”). 
                               Uchwała Nr III/18/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                           b) powołanie składu osobowego Komisji Budżetu i Przestrzegania Prawa 
                               Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił powyższy projekt uchwały. 
                               Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) podjęła projekt uchwały. 
                               Uchwała Nr III/19/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
  
                           c) powołanie składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej  
                               i Rolnictwa 
                               Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił wyżej wymieniony projekt  
                               uchwa ły. 
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (20 głosów „za”).  
                               Uchwała Nr III/20/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                           d) powołanie składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  
                               i Zdrowia 
                               Powyższy projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej 
                               Uchwała została przez Radę podjęta jednogłośnie (20 głosów „za”). 

 



                               Uchwała Nr III/21/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                           Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 30-minutową (godz.1050 -1120) 
                           przerwę w obradach 
                           W czasie przerwy ukonstytuują się składy osobowe Komisji. 
 

                           Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił, że: 
                           - radny Aleksander Józefiak został Przewodniczącym Komisji Budżetu 
                             i Przestrzegania Prawa, a Zastępca Przewodniczącego zostanie wybrany na  
                             pierwszym posiedzeniu Komisji,  
                           - radny Adam Zawada - Przewodniczącym Komisji Gospodarki Komunalnej  
                             i Rolnictwa, a radny Antoni Obsadny - Zastępcą Przewodniczącego, 
                           - radny Grzegorz Więcek - Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury,  
                              Sportu i Zdrowia, a radna Elżbieta Derendal - Zastępcą Przewodniczącą. 
                             
                           e) zmiany w budżecie Miasta i Gminy Ostrzeszów w 2002 roku 
                               Józef Bukiewicz - Skarbnik przedstawił oraz omówił powyższy projekt  
                               uchwa ły. 
                               Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) podjęła projekt uchwały. 
                               Uchwała Nr III/22/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                           f) podwyższenia kapitału zakładowego w Zakładzie Energetyki Cieplnej  
                               Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
                               Stanisław Wabnic - Burmistrz przedstawił powyższy projekt uchwały. 
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie. 
                               Uchwała Nr III/23/2003 stanowi załącznik do protokołu. 
                           
Do p-ktu 12-go Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji 
                           Stanisław Wabnic - Burmistrz odpowiadając na zapytania wyjaśnił: 
                           - sprawa czujników oświetlenia ulicznego będzie sprawdzona, 
                           - ul. 1 Maja będzie przyjęta w budżecie bieżącego roku, 
                           - są przewidziane spotkania z sołtysami i przewodniczącymi dzielnic, 
                           - wystąpimy do Starostwa o ustawienie znaku ograniczenia prędkości na ul. 
                             Piastowskiej na odcinku od Borku do ul. 21 Stycznia,  
                           - ponadto od godz. 745 Straż Miejska będzie dyżurować przy przejściu 
                              dla pieszych przy Szkole Podstawowej nr 2 na ul. Piastowskiej,  
                           - zmieni się czas pracy Straży Miejskiej, 
                           - komunikacja miejska miejska nie zdała egzaminu i zrezygnowano, 
                           - jest kilka tematów pod środki unijne - optymalizacji sieci wodociągowej, 
                             odpady sta łe, 
                           - środki SAPARD nie dały rezultatów, 
                           - w Urzędzie będzie etat do spraw unijnych, 
                           - sprawa podatków będzie wyjaśniona mieszkańcom w miejscowej prasie, 
                           - Józef Czwordon - Naczelnik Wydziału Inicjatyw Gospodarczych przygotuje 
                             dla Rady projekt uchwa ły w sprawie ulg dla bezrobotnych, 
                           - Zbyszko Szmaj - radny Sejmiku Samorządowego będzie pilotować sprawy 
                             związane z drogą nr 11. 
                           Mariusz Witek - Zastępca Burmistrza poinformował, że: 
                           - w najbliższym czasie odbędą się wybory sołtysów i przewodniczących  
                              dzielnic, 
                           - w poprzedniej kadencji wniosek w sprawie Baryczy przeszedł dwa etapy, 
                              ale dalej nie zakwalifikowano, z łożone wnioski na środki SAFARD nie za- 
                              kwalifikowano, 
                            - będą złożone wnioski o środki do Narodowego Programu Rozwoju.  
                           Jan Cieplik stwierdzi ł, że: 
                           -  jest problem z ruchem pojazdów na ul. Piastowskiej na odcinku od ul. Borek  

 



                              do ul. 21 Stycznia  - „powstaje wąskie gardło” - z jednej strony parking, 
                              z drugiej szko ły i przejście dla pieszych - czy nie ograniczy prędkości na tym  
                              odcinku ulicy Piastowskiej,  
                           - drugi problem to skrzyżowanie ulic: Gorgolewskiego - Borek - Piekary. 
                         
Do p-ktu 13-go Sprawy różne i informacje 
                           Burmistrz zapozna ł z pismem z dnia 18 grudnia br., które zosta ło radnym  
                           doręczone. Pismo stanowi załącznik do protokołu. 
                           Radny Henryk Kajser proponuje podjęcie przez Radę uchwały w sprawie  
                           opracowania 5-letniego planu rozwoju miasta i gminy. 
                           Radny Sławomir Odrobiński zapytuje czy w składanych wnioskach należy 
                           uwzględnić już budżet 2003 roku. 
                           Przewodniczący Rady zapytuje czy termin 8 stycznia 2003 roku nie jest  
                           za krótki. 
                           Radna Krystyna Sikora stwierdza, że każdy radny zna potrzeby swojego  
                           środowiska i termin 8 stycznia 2003 roku jest terminem odpowiednim.  
                           Radny Jan Góra popiera radną Krystynę sikora stwierdzając, że każdy co roku 
                           zgłasza wnioski do budżetu i zna potrzeby. 
                           Radny Grzegorz Więcek stwierdza, że dwa miesiące temu była kampania  
                           wyborcza i każdy zna problemy swojego okręgu wyborczego. 
                           Radny Adam Zawada podkreślił, że sporządzając wnioski należy pamiętać 
                           o uchwalonej „Strategii ... „ .  
                           Radny Sławomir Odrobiński stwierdza, że musi być szeroka konsultacja  
                           społeczna zgłoszonych wniosków. 
                           Radna Mieczysława Szymańska również wnosi o przesunięcie terminu, aby 
                           nie zrobić pochopnie. 
                           Mariusz Witek podkreślił, że plan inwestycyjny gminy potrzebny jest, aby  
                           otrzymać środki z zewnątrz na dofinansowanie zadań. 
                           Radny Aleksander Józefiak proponuje równoczesne pracowanie w Komisjach 
                           nad budżetem na rok 2003 i wnioskami w sprawie inwestycji i remontów 
                           na okres 2003 - 2008. Termin wydłużyć do końca stycznia 2003 roku. 
                           Burmistrz zaproponował termin do dnia 22 stycznia 2003 roku 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przedyskutować wnioski na po- 
                           siedzeniach Komisji Rady i przed łożyć Burmistrzowi. 
                           Radny Sławomir Odrobiński podkreślił, że formułując wnioski należy 
                           uwzględnić zadania ujęte w „Strategii ...”, wnioski do budżetu i tematy 
                           z kampanii wyborczej.  
 

                           Burmistrz przedstawił zarządzenie nr 4/2002 Burmistrza Miasta i Gminy  
                           Ostrzeszów z dnia 9 grudnia 2002 roku w sprawie obrotu materia łami        
                           pirotechnicznymi oraz ich używania. 
                           Radny Grzegorz Więcek zapytuje co będzie jak ktoś będzie używał materiałów 
                           pirotechnicznych w dniach nie objętych zarządzeniem. 
                           Burmistrz wyjaśnił iż wówczas Straż Miejska będzie karać mandatami. 
                           Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) zaakceptowała powyższe  
                           zarządzenie.  
                           Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Rady o podanie 2 kandydatów 
                           na delegatów do Związku Gmin Ziemi Ostrzeszowskiej. 
                           Radny Grzegorz Więcek zgłosił radnego Arkadiusza Suchaneckiego. 
                           Radny Antoni Obsadny zg łosił radnego Jana Górę. 
                           Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
                           Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) wybrała radnych:: Jana Górę 
                           i Arkadiusza Suchaneckiego delegatami do Związku Gmin Ziemi  
                           Ostrzeszowskiej.    
 
                           Radny Marek Pohl zg łosił iż należałoby zgłosić delegatów do Społecznej 

 



                           Komisji Mieszkaniowej. 
                           Burmistrz wyjaśnił, że: 
                           - nie zachodzi potrzeba ponieważ Społeczna Komisja Mieszkaniowa                                         
                              jest powo łana, 
                           - zachodzi potrzeba delegowania radnych do Zespo łu ds. Aktywizacji  
                              Lokalnego Rynku Pracy. 
                           Zgłoszono delegatów do Zespołu ds. Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy: 
                           - radny Grzegorz Więcek zgłosił radnego Henryka Mackanić, 
                           - radny Aleksander Józefiak - radną Krystynę Sikorę, 
                           - radny Henryk Kajser - radnego Adama Zawadę. 
                           Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
                           Rada Miejska jednog łośnie (20 głosami „za”) wybrała następujących delegatów 
                           do Zespołu ds. Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy - Radnych: Henryka  
                           Mackanić, Krystynę Sikora i Adama Zawadę.                            
                            
                           Radny Marek Pohl - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, 
                           że na następnej sesji przedstawi Radzie do zatwierdzenia plan pracy Komisji  
                           Rewizyjnej na 2003 rok. 
                          
                           Lech Janicki - Starosta poinformował, że: 
                           - od 1 stycznia 2003 roku powiat musi wyłączyć z budżetu finansowanie   
                              policji, 
                           - w 2003 roku budowa będzie droga w gminie Czajków - powiat dofinansuje  
                              940 tys. z ł, jest przyznana dotacja w wysokości 50% kosztorysu, 
.                          - w Wielkopolsce tylko powiat ostrzeszowski nie ma kredytu, 
                           - po wejściu do Unii będzie weryfikacja powiatów. 
                           Starosta podziękował Radzie i Burmistrzowi za dotychczasową współpracę 
                           oraz złożył życzenia świąteczno-noworoczne.  
                        
                           Jan Cieplik - Przewodniczący Związku Gmin Ziemi Ostrzeszowskiej     
                           podziękował za dotychczasową współpracę oraz za delegowanie radnych  
                           do Związku Gmin Ziemi Ostrzeszowskiej. 
 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej: 
                           - odczytał Radzie życzenia świąteczne, które przysłano dla radnych, 
                           - złożył życzenia świąteczne radnym i  gościom oraz ich rodzinom. 
 
Do p-ktu 14-go Zakończenie 
                         Przewodniczący Rady Miejskiej krótko podsumował przebieg obrad sesji, 
                           podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady III sesji  
                           Rady Miejskiej. 
 
                           Rada podjęcia 7 uchwał. 
                           Rada rozpoczęła obrady o godzinie 1000, a zakończyła o godzinie 1330. 
 
 
 
                               Sekretarz  

         obrad III sesji Rady Miejskiej 
 
              mgr Elżbieta Derendal 
 

 


